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DAMES EN HEREN, 
 
De Commissie voor Onderwijs, Vorming, Weten-
schap en Innovatie behandelde op 4 december 2008 
het voorstel van resolutie van de heer Jos De Meyer, 
de dames Monica Van Kerrebroeck en Laurence 
Libert en de heren Robert Voorhamme en Kris Van 
Dijck betreffende de financiële lasten uit het verle-
den in verband met scholenbouw onder het stelsel 
van het Nationaal Waarborgfonds. 

1. Toelichting door de heer Jos De Meyer, indiener 

De heer Jos De Meyer licht het voorstel van resolutie 
toe en verwijst naar de besprekingen die reeds plaats 
hadden in de commissie Onderwijs over dit dossier 
de voorbije jaren. Hij stelt dat tussen 1974 en 1 ja-
nuari 1989 vele scholen leningen met een federale 
staatswaarborg afsloten voor de realisatie van nieu-
we gebouwen. Vaak nemen deze leningen een steeds 
grotere hap uit de werkingskosten.  
 
Op dit moment zijn er nog 1174 leningen bij het 
Nationaal Waarborgfonds afgesloten, waarvan 886 
leningen voor het vrij gesubsidieerd onderwijs. Voor 
het vrije net gaat het in totaal om een openstaande 
schuld van 292.876.895 euro, voor het gesubsidieer-
de officiële onderwijs om 18.447.739 euro. Volgens 
de jongste cijfers zou één vrije school op vier meer 
dan 25 percent van zijn werkingsmiddelen besteden 
aan het afbetalen van leningen voor gebouwen.  
 
Bij niet-terugbetaling bestaat de mogelijkheid om 
via een machtiging van de federale minister van 
Financiën een afhouding te doen op de werkingstoe-
lage van de in gebreke blijvende scholen. Sinds een 
beslissing van 2000 wordt deze machtiging niet meer 
verleend.  
 
Het Vlaamse regeerakkoord van 22 juli 2004 zegt 
over deze problematische financiële lasten uit het 
verleden expliciet: “Er moet uitvoering worden ge-
geven aan de regeling in verband met de enorm be-
lastende erfenis voor heel wat scholen in het kader 
van het Nationaal Waarborgfonds, overeenkomstig 
de afspraken gemaakt in het Lambermontakkoord.”  
 
Al in 2003 en 2004 ging een intergouvernementele 
werkgroep een oplossing zoeken. Tevens werd in de 
federale begroting meerdere jaren vijf miljoen euro 
ingeschreven om in probleemdossiers tussenbeide te 
kunnen komen, voorlopig zonder resultaat.  
 
De indieners van het voorstel van resolutie vragen 
dat de Vlaamse Regering zo snel mogelijk het pro-
bleem in kaart brengt en de nodige actuele informa-
tie verzamelt over de leningen van Vlaamse scholen 
die momenteel nog lopen bij het Nationaal Waar-

borgfonds, in het geval de hiervoor vermelde cijfers 
niet meer correct zouden zijn.  
 
Verder vragen zij om bij de federale regering op-
nieuw aan te dringen op een zo snel mogelijke af-
ronding van de discussie over de objectieve en 
evenwichtige verdeling van het federale budget in 
het kader van de intergouvernementele werkgroep 
die bezig is met het probleem van de leningen van 
het Nationaal Waarborgfonds. 
 
In het kader van een bevoegdheidsherverdeling vra-
gen de indieners tot slot om de mogelijkheden te 
onderzoeken van een Vlaamse herfinanciering van 
de bestaande leningendossiers van scholen die een 
beroep doen op het Nationaal Waarborgfonds. 

2. Bespreking 

Mevrouw An Michiels vindt dat de heer De Meyer 
terecht stelt dat deze problematiek reeds meermaals 
aan bod kwam in de commissie Onderwijs. Na lec-
tuur van de vragen en interpellaties over dit onder-
werp en de antwoorden van de minister stelt zij vast 
dat de minister telkens overtuigd is dat er een oplos-
sing moet worden gevonden. Tot op heden bleef 
deze oplossing uit. De Vlaams Belangfractie steunt 
het voorstel van resolutie. Het kan alleen maar in het 
voordeel zijn van de scholen als er eindelijk een 
oplossing wordt gevonden voor dit reeds lang aan-
slepend probleem.  
 
Reeds in 2002 en 2003 werden over de problematiek 
vragen gesteld in de Kamer. Ook toen bleek het pro-
bleem reeds nijpend voor heel wat scholen. Wat 
mevrouw Michiels verbaasde was dat de heer Yves 
Leterme, de huidige eerste minister, een – volgens 
haar terechte – vraag hierover stelde in de Kamer op 
22 januari 2003. Hij is de persoon bij uitstek die 
door de heer De Meyer zou moeten aangespoord 
worden om dit probleem op te lossen. Mevrouw 
Michiels is ervan overtuigd dat de heer De Meyer, 
gezien zijn bekommernis voor dit dossier, dit ook zal 
doen. Het goedkeuren van het voorstel van resolutie 
kan de druk alleen maar verhogen om snel tot een 
oplossing te komen. 
 
De heer Frank Vandenbroucke, viceminister-presi-
dent van de Vlaamse Regering, Vlaams minister van 
Werk, Onderwijs en Vorming, deelt ter informatie 
mee dat hij hierover in juli 2008 een brief heeft ge-
richt aan eerste minister Leterme maar nog geen 
antwoord heeft ontvangen. 
 
De heer Jos De Meyer meldt dat hij al zijn contacten 
zal gebruiken om verder aan te dringen op een op-
lossing. Hij suggereert de minister om eventueel een 
nieuwe vraag te richten aan de eerste minister. 
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3. Stemming 

Het voorstel van resolutie betreffende de financiële 
lasten uit het verleden in verband met scholenbouw 
onder het stelsel van het Nationaal Waarborgfonds 
wordt eenparig aangenomen met 12 stemmen. 
 
 
De verslaggever,  De voorzitter, 
 
Stern  Monica 
DEMEULENAERE   VAN KERREBROECK 
 
 

 
 


